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Abstract: Some ecological parameters of the codling moth, Cydia pomonella (Linnaeus, 1758) 

(Lepidoptera: Tortricidae) in an apple orchard in the region of Sidi Moussa (Prefecture of 

Algiers). 

In Algeria, the codling moth Cydia pomonella L. is a damaging bio-aggressor in apple orchards.  

For an integrated and efficient control strategy against this predator Cydia pomonella L. on apple trees 

(Royal Gala variety) in the region of Sidi Moussa W. Alger; forecasting and control methods were 

carried out. 

The sex pheromone method showed the existence of two (02) generations, and the trap strip method 

showed a low number of diapausing caterpillars. 

Likewise, the degree-day method was created to reflect the relationship existing between the codling 

moth's development and the heat available daily in its environment. 

Keywords: Codling moth, Cydia pomonella L., Bio-aggressor, apple tree, sex pheromones, Slider 

caterpillars, trapping. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



ة ـالمقاییس الإیكولوجی: بعض الملخص

في حـقل ص ـرة الكاربوكابـلحش

فاح بمنطقـة سیدي موسى ـللت9 

 بالجزائـر العاصمـة. 

تسبب خسائر فادحة في الكاربوكابص  إن الحشرة الثاقبة لمحاصيل التفاح والإجاص والمسماة ب

 82.7حوالي بالجملة في ولاية باتنة قدَرت ب خسائر 1998محاصيل التفاح بالجزائر، شهدت الجزائر عام 

.مسببة إياها هذه الحشرة من المئة  

لهذه الحشرة بمدينة سيدي موسى بالجزائر العاصمة طرق للمكافحة الميدانية  ولتجسيد تطبيقولهذا 

طير العديد من الطرق العصرية للمكافحة لاسيما منها الكيميائية.
ٔ
 تم تا

الحشرة عبر المصائد الفرمونية مكننا من متابعة دورات الحياة لها خلال إن طرق المراقبة النوعية لهذه 

خيرة. 2جيلين العام الجاري، وقد تبيَن وجود 
ٔ
لهذه الا  

وفي نفس السًياق، مكنت طرق الدراسة النوعية عبر درجات الحرارة اليومية لهذه الحشرة، من تحديد 

دنوالوقت اللازم 
ٔ
الاني للمكافحة.دخل ى للتً الا  

التفاح، المصائد الفرمونية، اليرقات في طور : الكاربوكابص، افة زراعية، الكلمات المفتاحية

  السًبات.

 

  


